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Velkommen til Anne, som er TEC’s nye medarbejder fra SOP.  
 

Mødet startede med en kort præsentationsrunde.  
 
  



 
 

Ad. 1: Opfølgning fra sidste møde 

CNC-maskinerne i SOP 

Der vil på næste LUU møde komme en tilbagemelding på CNC-maskinerne i SOP.  

Tilbagemelding fra strategimøderne for hhv. finmekanik og lås 

Der har endnu ikke været afholdt strategimøder, hvor relevante deltagere fra udvalget 
deltog. Men afdelingen har haft afholdt interne møder.  
 

Mere om dette under pkt. 8.  

Virksomhedsgodkendelser 

I forbindelse med virksomhedsgodkendelser, så tager Carsten og Steen sig af 
finmekanikere og våbenmekanikere. Når det drejer sig om låsesmede, så er det Carsten 
og Kuno.  

Ad. 2: Meddelelser fra formanden 

Svendeprøveafslutning 

Ønsker invitationer udsendt tidligere evt. sammen med indkaldelsen.  
Ønsker også at der åbnes op for, at man må invitere flere personer med til receptionen.  

Skoleophold 

Udvalget ønsker en oversigt over planlagte skoleophold i 2024.  
 

Det blev besluttet, at dette tages op som et punkt på næste LUU møde.  

Virksomhedsgodkendelser 

Siden sidste LUU møde har der været to godkendelser inden for låsesmede og en 
låsevirksomhed er blevet opskrevet til at tage flere lærlinge.  
 
Svar fra TEC 
 

Undersøger hvilke muligheder der er omkring antal gæster til receptionen for 
svendeprøveholdet. 

Ad. 3: Meddelelser fra udvalget 
 

Tilbagemeldingen er, at det går stille og roligt ude i industrien.  
 

Metal oplever, at der igen kommer opsigelser inden for flere fag.  
Inden for låsebranchen er der dog høj beskæftigelse. Her er der mangel på hhv. svende 
og lærlinge.  

Ad. 4: Meddelelser fra skolen 

Status på GF2 

Ved augustoptaget startede der 12 finmekanikere/våbenmekanikere og 11 låsesmede.  
Vi er ikke oppe på niveauet, som vi var før Corona tiden.  
 

Optagetallet på GF2 finmekaniker var i 2022 på 54 elever og i 2023 er vi på 47 elever.  
 

Optaget i 2022 her var der på TEC et fald på 10%. Faldet på landsplan var på 17%. 
Optaget i 2023 ser ud til at stige lidt, dog ikke inden for finmekaniker-/låsesmedeområdet.  
 

Forventer vi når et normalt niveau inden for de næste tre år.  



 
 

Status på flytning 

Finmekanikeruddannelsen og alle dens specialer (Finmekaniker, våbenmekaniker, 
låsesmed og finmekanikassistent) flytter til Frederiksberg.  
På Frederiksberg er bl.a. elektrikeruddannelsen, hvor låsesmedene vil kunne få et godt 
tværfagligt fællesskab.  
Planen for flytning er medio 2025, evt. tidligere.  

Forsvaret  

Forsvaret er interesseret i at få uddannet personale til bl.a. våbenmekaniker.  
Forsvarets våbenmekanikere skal fremadrettet kunne væsentligt mere end de kan nu, så 
derfor er de interesseret i en bredere uddannelse som den civile våbenmekaniker-
uddannelse.  
Forsvaret har et ønske om at få mere fagligt relateret undervisning ind i den nuværende 
våbenmekanikeruddannelse.  
 

I morgen (tirsdag den 22. august) afholder TEC endnu et møde med forsvaret omkring 
bl.a. våbenmekanikeruddannelsen.  

Ad. 5: Meddelelser fra SkoleOplæringsCentret 

Status på lærlinge i SOP 

Der er p.t. 9 finmekanikere lærling i SOP.  

Ad. 6: Meddelelser fra elevrepræsentanter 

Meddelelser fra elevrepræsentanten for låsesmede 

Har fået oplyst, at der til svendeprøvens teoriprøve er spørgsmål, som der ikke bliver 
undervist i.  
 
Bliver man færdig med de bundne opgaver før tid, er der altid ekstraopgaver, man kan 
vælge. Man skal dog selv være lidt aktiv ifm. at få disse opgaver.  
 
På H1 kunne niveauet godt være lidt højere. Ved godt at niveauet er sat, så alle kan følge 
med fra begyndelsen af.  
 
Svar fra TEC 
 

Vil få oprettet et katalog over ekstraopgaver til hvert skoleophold, så ekstraopgaverne 
bliver mere synlige.   
 
Det blev aftalt, at der afholdes et møde ang. svendeprøven inden næste H4 lås, der 
afholdes i perioden 30. oktober til 1. december 2023.  
 

TEC indkalder til dette møde, som vil bestå af Maria, Kuno, Steen og låseteamet.  

Meddelelser fra elevrepræsentanten for finmekanikerne 

H1 lærlingene efterlyser ekstra opgaver, til hvis/når man er færdig med de faste opgaver.  
Som det er nu, kan man lave den samme opgave igen og igen bare i forskellige 
materialer.  
 
Der var en god debat omkring faste- og ekstraopgaver til alle skoleophold.  
Skolen vil meget gerne have udvalget med ind i processen omkring udvikling af alt fra 
opgaver til branding af uddannelsen.  
 

Mere om dette under pkt. 8. 
 
  



 
 

Ad. 7: 3-parts projekt 
 

Til 3-parts projektet er der tilknyttet en sum på kr. 250.000.  
Arbejder på at få udarbejdet noget præsentationsmateriale, der beskriver uddannelsen og 
de forskellige skoleforløb.  
Marketingsafdelingen her på TEC, er behjælpelig med at få udarbejdet noget nyt 
markedsføringsmateriale for bl.a. finmekanikerspecialet.  
3-parts projektet vil være med til at finansiere nyt præsentationsmateriale.  
 

Skolen har brug for at udvalget er behjælpelig med at få udarbejdet noget super godt 
salgsmateriale, så vi kan markedsføre uddannelsen bedre.  
 

Projektet udløber ultimo oktober 2023, så vi har lidt travlt.  

Ad. 8: Udvikling af faget 

Finmekanikerspecialet 
 

Har et stort ønske om at få udviklet faget, så det bliver mere spændende og tilpasset 
erhvervslivet. 
 

Hvordan sælger man finmekanikerspecialet?  
Hvordan får vi faget gjort spændende og samtidigt vist/beskrevet alle dets facetter 
samtidig med at få det gjort mere salgbart? 
 

Et team på tre medarbejdere er påbegyndt et udviklingsarbejde inden for 
finmekanikerspecialet.  
Her vil der bl.a. blive set på udarbejdelse af nyt undervisningsmateriale heriblandt 
ekstraopgaver, så der kommer en rød tråd gennem GF2 opgaverne og frem til 
svendeprøveprojektet.  
 

Der skal defineres hvordan svendeprøven afholdes og hvad den indeholder.  
De forudgående skoleophold vil blive bygget op til dette afsluttende skoleophold.  
 

Vil hurtigst muligt forsøge at få noget tekst klar, som kan blive sendt ud til udvalget.  
Tilbagemeldinger modtages gerne. 
 
Det blev aftalt, at Carsten og Steen kommer med i arbejdsgruppen sammen med 
finmekanikerteamet.  

Låsesmedespecialet 

Låsesmedeteamet bliver udvidet, så underviserne for hhv. grundforløbet og hovedforløbet 
bliver et team.  
Bl.a. vil TEC se ind på, hvorledes der kan komme mere el på GF2 lås fremover, så 
eleverne allerede vil stifte bekendtskab med faget fra starten af deres uddannelse.  

Ad. 9: Låsesmede – problematiske valgfag – deadline Q2 2024 
 

De nye valgfag som er kommet ind i uddannelsen på låsespecialet, har vores undervisere 
umiddelbart pt. ikke kompetencen til at kunne undervise i. Det vil også kræve 
investeringer i indkøb af nyt udstyr.   
 

Der var en god debat omkring valgfag. 
 

Det blev aftalt, at der kommer en beskrivelse ud sammen med referatet evt. eftersendt på 
et andet tidspunkt.  
 
Den tidligere aftalte arbejdsgruppe bestående af Maria, Kuno, Steen samt låseteamet, 
som skal se på svendeprøven, vil også se på valgfag for låsesmede.  
  



 
 

Ad. 10: AUB 
 

Skal der søges om midler, så vi kan fortsætte med opsøgende arbejde ifm. det nye 
materiale, som der bliver udarbejdet? 
Ansøgningsfristen for næste runde AUB-midler er allerede den 1. september 2023.  
Den efterfølgende ansøgningsfrist er april 2024.  
Det blev aftalt, at Maria og Tue aftaler nærmere omkring en ansøgning. 
Punktet tages op på næste LUU møde.  

Ad. 11: Næste møde 
 

Næste møde afholdes mandag den 6. november 2023, kl. 12.00-15.00 hos TEC i 
Ballerup.  

Pkt. til næste møde 

• AUB 

• Oversigt over planlagte skoleperioder i 2024  

Ad. 12:  Eventuelt 
  

Brian spurgte ind til om der en plan for hvem, der skal overtage undervisning på 
hovedforløbet for låsesmede, når Kim går på pension. 
Kim har en meget stor viden og er dygtig til hans fag og til formidling, som det vil være 
vanskeligt at erstatte.  
 
Svar fra TEC 
 

Er bevidst om at Kim nærmer sig hans pensionstidspunkt og vil være proaktive ift. 
overlevering af viden.  
 
 
Ellers intet til dette punkt. 
 
 

 

 

Opfølgning på kommende LUU møde for maskiner og værktøj 
 

EMNE ACTION 

CNC-maskinerne i SOP ABP 

 
 

 
 
 
 
Tak for god ro og orden. 
 


